
PROTOKÓŁ  Nr  XLIV/2014 
z  obrad sesji Rady Miejskiej w Chodczu 

odbytych w dniu  30 czerwca 2014r. 
 

Ad. 1. W Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2 o godz. 1000 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu – Danuta Warszawska dokonała otwarcia obrad XLIV sesji 
Rady Miejskiej w Chodczu. Powitała radnych, zaproszonych gości: Burmistrza Chodcza – Kazimierza 
Sawińskiego, Sekretarza M i G Chodecz – Benedykta Nowakowskiego, Skarbnika Miasta i Gminy P. 
Danutę Nowakowską , Starostę Powiatu Włocławskiego – Kazimierza Kacę, Radną Powiatu 
Włocławskiego i Przewodniczącą Samorządu Mieszkańców Miasta Chodcza, Pana Jana Stockiego z 
Powiatu, kierowników jednostek budżetowych, kierowników zakładów pracy, sołtysów oraz pozostałe 
osoby obecne na sali. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, iż w obradach sesji uczestniczy 14 radnych na stan 15 
radnych, wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do podejmowania uchwał. Na sali 
nie był obecny radny Henryk Biernacki. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przeszła do następnego punktu porządku obrad – przedstawiła 
proponowany porządek obrad sesji jak niżej. 
 
Proponowany  porządek  obrad: 

 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej  sesji, 

2.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.    Sprawozdania  o odbytych posiedzeniach stałych Komisji Rady Miejskiej w okresie  
       międzysesyjnym. 

- przedłożenie  sprawozdań  przez  Przewodniczących  Komisji, 
- dyskusja, 

4.   Podjęcie uchwał w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania finansowego  
      wraz  ze sprawozdaniem   wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2013 oraz   
      udzielenia   Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium z tytułu wykonania  budżetu za 2013   
      rok .     
     - przedłożenie sprawozdania finansowego – Skarbnik  MiG, 
     - przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu  Miasta i Gminy  Chodecz za 2013r. -    

 Skarbnik MiG , 
    -  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
        i Gminy  Chodecz –  Skarbnik MiG, 
    -  przedłożenie informacji o stanie mienia  komunalnego – Skarbnik MiG, 
    -  opinia  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej dotycząca wykonania budżetu  oraz  

 uchwała  Komisji w sprawie  udzielenia absolutorium dla Burmistrza Chodcza – Przewodniczący P. 
Arkadiusz Koza, 

    -  opinia  RIO  o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu  - Pani  Wilińska, 
    -  dyskusja,        
    -  podjęcie uchwały w sprawie   zatwierdzenia  sprawozdania finansowego     
       wraz  ze  sprawozdaniem   wykonania budżetu Miasta i Gminy  Chodecz za 2013r.  
    -  podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej, 
   -   podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Chodcza  absolutorium z tytułu    
        wykonania budżetu za 2013 rok.  



   -  odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej, 
5.   Uchwała w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Włocławskiego przy wykonawstwie remontów 
chodników przy drogach powiatowych. 
       -  przedłożenie  informacji  -  P. Bontal Jerzy 
       - opinia Komisji : 
         Budżetu i Finansów, Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, Rolnej i Infrastruktury     
        Technicznej, 
       -  dyskusja, 
       - podjęcie uchwały, 
6.  Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  ścieków. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. H. Grzybowski, 
       -  opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
7.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
8.   Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
9.  Zakończenie obrad sesji. 
 

 
Ad. 2. Otwarcie. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu zaproponowała wprowadzenie do porządku obrad 3 
uchwał i jedną poprawkę, na punkt 2 wprowadzić uchwałę w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu 
Włocławskiego przy wykonywaniu remontu chodnika przy drodze powiatowej tj. Chodecz-Dąbrowice. 
Na punkt 3 uchwałę w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Włocławskiego przy wykonawstwie 
remontu chodnika przy drodze powiatowej oraz na punkt 4 zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu MiG Chodecz na rok 2014 związana z tą uchwałą pierwszą. Przewodnicząca 
poinformowała również iż wkradł się mały błąd bo dostaliśmy wcześniej projekty uchwały w sprawie 
absolutorium i uchwała dotycząca absolutorium musi brzmieć zgodnie z wnioskiem Komisji 
Rewizyjnej czyli Komisja wnioskuje o nieudzielenie Burmistrzowi Chodcza absolutorium : w sprawie 
nieudzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2013.  
Skarbnik MiG Chodecz – Danuta Nowakowska wyjaśniła, iż materiały poszły 23 czerwca a opinię 
Regionalnej Pan Burmistrz otrzymał 26 czerwca. Przewodnicząca poprosiła o przegłosowanie zmian 
do porządku obrad. Za zmianami głosowało – 14 radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0. 
Zmiany zostały wprowadzone do porządku obrad  14 głosami za. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska przystąpiła do przegłosowania przedstawionego porządku 
obrad sesji wraz ze zmianami. Za przyjęciem proponowanego porządku głosowało 14 radnych, 
przeciwnych -0, wstrzymujących -0. Porządek obrad  XLIV sesji został przyjęty 14 głosami za. 
Przewodnicząca Rady przekazała, iż protokół z obrad poprzedniej sesji został sporządzony, był 
przedłożony do wglądu, każdy zainteresowany miał możliwość zapoznania się z protokołem w Biurze 
Rady. Protokół został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu Nr XLIII głosowało – 14 
radnych, przeciwnych – 0, wstrzymujących się – 0. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty 14 
głosami za. 
 
Ad. 2. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Włocławskiego przy wykonawstwie 
remontu chodnika przy drodze powiatowej Chodecz-Dąbrowice. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głos Panu Jerzemu Bontalowi. 



Pan Jerzy Bontal udzielił informacji w przedmiotowej sprawie. Pan Bontal wyjaśnił, że wpłynęło pismo 
z propozycją uchwały i porozumienia na wspólne wykonanie chodnika przy drodze powiatowej 
Chodecz – Dąbrowice, jest to kontynuacja tego co rozpoczęliśmy w roku ubiegłym. Zostało nam 283 
metry, tak wynika z dokumentacji do wjazdu na estradę. Przedstawialiśmy to na Komisjach Rady i nie 
budziło to kontrowersji co do celowości pomocy w wybudowaniu tego chodnika. Co do pomocy to 
jest ona rzeczowa, dotycząca robocizny oraz materiałów pomocniczych. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński poinformowała, iż 
opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak powiedział, iż opinia 
Komisji jest pozytywna prośba jest tylko o udzielenie wyjaśnień. Rada sugerowała w zeszłym roku by 
ten chodnik był 1,5 metra by było dalej ale Pan Jerzy Bontal wytłumaczył, że to nie jest w gestii 
Urzędu tylko Starostwo zdecydowało, że jest to droga powiatowa i chodnika ma być 2 metry. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński poinformował, że opinia 
Komisji jest pozytywna. Ma jedynie pytanie czy w otrzymanym projekcie uchwały będą kwoty bo ich 
nie ma. 
Przewodnicząca-Danuta Warszawska otworzyła dyskusję. 
Skarbnik MiG Chodecz – Danuta Nowakowska wyjaśniła, iż w dzisiejszych materiałach otrzymali 
Państwo zmiany do budżetu także dotyczące w/w uchwały. 
Pan Jerzy Bontal poinformował, iż kwota to 26 552 zł, jest to kwota w oparciu o kosztorys jaki 
przedłożył Pan Henryk Grzybowski Kierownik ZGK, który będzie ten chodnik wykonywał. Jest to tak 
mniej więcej 50/50. 
 
Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLIV/217/14 została podjęta 14 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad.3. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Włocławskiego przy wykonawstwie 
remontu chodnika przy drodze powiatowej nr 2929C Osiecz Wielki – Chodecz w miejscowości 
Chodeczek. 
 
Informację w przedmiotowej sprawie przedłożył Pan Jerzy Bontal. Poinformował, iż tym samym 
pismem również Zarząd Dróg Powiatowych wystąpił do UMiG o partycypację w kosztach w budowie 
chodnika o długości 414 metrów  na długości Al. Zwycięstwa. Kontrowersja na Komisjach była 
dlaczego nie od cmentarza niemieckiego, tylko zostawiamy pewien odcinek bez chodnika i 
wchodzimy dalej. Tłumaczyliśmy, że jest to kontynuacja chodnika który jest po prawej stronie i 
dlatego uchwałę rozbiliśmy na dwie o tej samej treści. 
 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński poinformował, iż 
opinia Komisji jest negatywna. Radny Stempczyński dodał również, że rozmowy była na temat 
budowy chodnika przy cmentarzy niemieckim, być może nawet parkingu, taka była też sugestia 
Bractwa, które chce dbać o te tereny. Nie jesteśmy przeciw współpracy ale dlaczego akurat w tym 
miejscu a nie w centrum miasta gdzie są potrzeby. 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak powiedział, iż opinia 
Komisji jest negatywna co do lokalizacji tego chodnika, sugerujemy by był zrobiony parking i 
równoległa strona, można lokalizację zrobić w stronę Modliborza tez przy drodze powiatowej. Nikt z 
nami jako z Komisją wcześniej nie ustalał lokalizacji chodnika. Ta droga była modernizowana około 5 
lat temu, był gruntowny projekt, Gmina dokładała do tej inwestycji i szkoda że wtedy nie były 
rozwiązane problemy ruchu pieszych do granic miasta. 



Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński poinformował, że opinia 
Komisji jest negatywna. Prosiliśmy Pana Burmistrza i Panią Przewodniczącą o przybycie Pana Starosty, 
by po sesji usiąść i temat dogadać. Nie chcemy tego odrzucić tylko to nie jest w tym miejscu. Jak coś 
robimy to róbmy to z sercem. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
 
Jadwiga Fijałkowska - Radna Rady Powiatu zauważyła iż pierwotnie była wersja innej odległości ale 
Pan Grzybowski nam mówi że jest inny projekt, więc Pan Starosta chce zobaczyć wizualnie odcinek o 
którym jest teraz mowa.  
Starosta Włocławski – Kazimierz Kaca stwierdził, iż w tym punkcie nie jest przygotowany do zajęcia 
stanowiska, myślałem , że będziemy dyskutować na temat tego odcinka na Mstowie i tu jestem 
przygotowany perfekcyjnie. Sądzę, że tyle współpracowaliśmy , żeby na koniec nie wyszło że coś 
skłócimy, ja tego nie chcę żeby coś wykonać i nie będzie to mieć sensu. Ja w tych rozmowach nie 
uczestniczyłem, Pan Dyrektor Wiśniewski nie mógł tu być dzisiaj. Takich uchwał przyjmujemy dużo i w 
tym punkcie nie jestem do końca zorientowany. Natomiast główny cel dzisiejszego spotkania to było 
spotkanie na temat  drogi we  Mstowa, tej żwirowni i po to dzisiaj tu przyjechałem. Jeżeli to możliwe 
to ja mogę na chwilę podjechać i zobaczyć o czym rozmawiamy i jakie stanowisko zająć. Natomiast 
chciałbym rozwiązać ten temat Mstowa, byłem na tym odcinku drogi  kilkakrotnie i jest to temat 
ważny.  
 
Radna Ewa Kwiatkowska zwróciła się do starosty Włocławskiego iż chodzi o to aby zobaczyć 
lokalizacje , zapoznać się ze stanem ulic i na to nie wystarczy 10 min.  
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się o zgodę na wyjazd Radnego Kazimierza Powietrzyńskiego wraz ze 
Starostą Włocławskim, Panią Jadwigą Fijałkowską jak i również z Panem Grzybowskim i Jerzym 
Bontalem by zobaczyć lokalizację  a w tym czasie obrady będą nadal prowadzone. A potem wrócimy 
do tej uchwały. Wniosek został poddany pod głosowanie, Radni jednogłośnie 14 głosami za wyrazili 
zgodę. 
Radny Bohdan Kluzik zaproponował przerwę w obradach sesji.  
Radny Zbigniew Szymurski zasugerował by kontynuować obrady i przejść do sprawozdania Burmistrza 
oraz Komisji. 
Przewodnicząca stwierdziła że nie będzie to po raz kolejny zgodnie z porządkiem obrad sesji. 
Przewodnicząca wniosła o 15 minutową przerwę. Poddała wniosek pod głosowanie. Jednogłośnie 
Radni opowiedzieli się za przerwą do czasu powrotu Starosty Włocławskiego. 
 

Przerwa w obradach sesji 10:35 – 11:10. 
  
Starosta Włocławski – Kazimierz Kaca poinformował, iż był w terenie i nie wie jakie stanowisko zajmie 
Pan Burmistrz ale prosiłby o taką możliwość rozmowy. Pan Starosta zauważył, że Radni mięli rację, 
chcielibyśmy przesunąć ten chodnik od końca cmentarza, my dajemy materiał a Państwa będę prosił 
abyście dali robociznę i żeby zrobić ten chodnik. Skoro są już te dokumenty to nie chcę by te środki 
zostały zmarnowane. Od Pana Pawlaka w kierunku to co było dodatkowo na zgłoszenie byśmy 
przekonali, jeśli Pan Wiśniewski nie znajdzie środków to ja na swoim Zarządzie przeforsuję i składam 
taką deklarację.  
Odnośnie tego odwodnienia ulicy Aptecznej Pan Starosta wskazał, iż to trzeba zrobić i tutaj prośba do 
Pana Burmistrza kiedy podjedziemy tu z Dyrektorem Wiśniewskim jakby wasza „gospodarka” to 
mogła wykonać, my jakiś udział też zapłacimy. W sprawie chodnika na ulicy Leśnej w tej kadencji już 
jest niemożliwe do wykonania, chcę zaapelować żeby rzeczywiście ująć to w planie bo jest taka 
potrzeba. Jest to wylotowa droga z miasta. Starosta Włocławski podziękował za te 8 lat współpracy, 
wiele udało nam się zrobić i chcę prosić o dalsza współpracę, mimo że są to drogi powiatowe są 



zasady partnerstwa. Pewną rzecz wykonaliśmy nawet jeżeli się coś komuś nie podoba i w sprawach 
merytorycznych na linii Powiat – Samorząd Gminy Chodecz chciałbym podziękować, bo 
prawdopodobnie nie spotkamy się już do końca kadencji. Starosta Włocławski zaproponował 
Burmistrzowi Chodcza spotkanie z dyrektorem Wiśniewskim oraz Panem Henrykiem Grzybowskim w 
celu uzgodnienia. W Chodczu jest jeszcze wiele do zrobienia. Jak mówiono o tej drodze wojewódzkiej 
ona zostanie zrobiona, jeśli ktoś ma uwagi to niech się zwróci dzisiaj ale o tej drodze wojewódzkiej ja 
słuchałem.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała Starostę Włocławskiego w sprawie zapowiedzianej rozmowy 
na temat Mstowa, jaką propozycję chce Pan Starosta przedstawić. 
Starosta Włocławski zauważył, że przyjechał głównie w sprawie Mstowa. Mamy problem z tym 
Mstowem jako Powiat, droga jest nieszczęśliwie usytuowana przy tej kopalinie. Sprawa jest w 
Prokuraturze, w sądzie. Sąd umarza sprawę bo nie można wyegzekwować od człowieka żeby zrobił to 
co jest normalne. Piszemy i rozmawialiśmy z Panem Burmistrzem, z Panią Radną Fijałkowską, Panią 
Grażyną, była tez Pani Przewodnicząca i Radny Grabczyński. Wiele osób dyskutuje od 3 lat i problemu 
rozwiązać nie możemy i dlatego zwracam się szczególnie do Pana Burmistrza o środki na tą drogę. Też 
Pani Lewandowska mieszkanka tego terenu zajmująca się prasą też zapytała kiedyś że tyle robię a 
chyba straciłem instynkt bo chyba robi się od końca a nie od początku tej drogi. Musimy rozwiązać tą 
sprawę. Środki dodatkowe znalazły się w Powiecie. Ja natomiast nie mogę wyrazić zgody by na tym 
odcinku robić drogę jeżeli nie będzie zasypane to wyrobisko. Doszliśmy do jakiegoś konsensusu z tym 
Panem i mam nadzieję że to wykonamy ale też mamy możliwości ograniczone. 1/3 kosztów poniósłby 
ten Pan, 1/3 my jako Powiat a 1/3 jako Gmina. Też jest trudno powiedzieć że ten Pan wejdzie i tę 1/3 
środków uiści, gdyby nie to pozwólcie nam działać w tej kwestii, dajcie pełnomocnictwo Burmistrzowi 
by to wykonać minimalnymi środkami by to zabezpieczyć żeby się nie obrywało i się nie stała 
tragedia. Nie chcemy temu Panu robić rekultywacji, to jest jego zadanie, my chcemy zabezpieczyć 
drogę żeby była bezpieczna. My nie chcemy tam robić żadnej inwestycji, ten Pan wyraził nawet zgodę 
wejścia na ten teren.  
Radny Zbigniew Szymurski zwrócił się do Pana Starosty w sprawie robionej niedawno drogi do Kalisk i 
czy będzie coś dalej robione. 
Radna Rady Powiatu – Jadwiga Fijałkowska wskazała iż chodzi o ten zakręt w Zalesiu i na ten cel też 
już znalazły się pieniądze w budżecie Powiatu i chcemy zrobić ten newralgiczny zakręt na wysokości 
szkoły. Nie będzie to zbyt szeroko ale ma być wzmocnione pobocze.  
Radny Kazimierz Powietrzyński zapytał czy Powiat coś planuje zrobić z poboczami na drodze bo jest 
bardzo niebezpiecznie.  
Starosta Włocławski na podstawie informacji od Pana Dyrektora Wiśniewskiego jest przekonany że w 
lipcu temat zostanie załatwiony.  
Przewodnicząca – Danuta Warszawska zapytała o skrzyżowanie ulic 19 stycznia i Leśnej o termin 
realizacji. 
Starosta Włocławski zwrócił się z prośbą do Pana Burmistrza  iż cokolwiek by się działo musimy to 
wykonać i zróbmy to do 15 sierpnia. 
Przewodnicząca wskazała iż była delegowana w tej sprawie do Pana Starosty przez radnych i Komisję 
Rolną. 
Radna Rady Powiatu – Jadwiga Fijałkowska zwróciła się do osób pilotujących tą sprawę, szczególnie 
do Pana Bontala, ponieważ od 2012 roku staramy się pozyskać część ziemi z Chodeczka pod budowę 
hali sportowej i sprawa teraz utknęła troszeczkę. Miało to być umieszczone w Studium 
zagospodarowania przestrzennego i dotychczas nic się nie dzieje. Nic by się nie stało gdyby ta hala 
była pod egida naszej szkoły, która jest pod patronatem naszego starostwa i problemu z utrzymaniem 
tej hali by nie było i młodzież miałaby takie rozwiązanie a szkoła nie dysponuje żadną halą. Radna 
Fijałkowska zwróciła się o przyspieszenie tych terminów. 
Eugeniusz Nowakowski poinformował, iż wniosek do Studium wpłynął pierwszy w tej sprawie od Pani 
Wiceprzewodniczącej pod koniec ubiegłego roku. Kolejny wniosek dotyczący zmiany lokalizacji był w 



grudniu, była też kwestia lokalizacji cmentarza co też trochę przeciągnęło. W tej chwili jest też 
uzgadniany termin z Komisją urbanistyczną przy Wójcie Gminy Włocławek. Koniec tego tygodnia i 
początek przyszłego powinno być spotkanie z tą komisją, która wyrazi swoje zawodowe zdanie na 
temat Studium i wtedy dokonujemy uzgodnień z odpowiednimi organami, Urzędem Marszałkowski, 
Urzędem Wojewódzkim i innymi, z którymi trzeba uzgodnić projekt Studium. Jest realna szansa żeby 
w tej kadencji Studium uchwalić i żeby starostwo mogło podjąć działania w celu pozyskania gruntów z 
Agencji. Jeżeli mieszkańcy będą protestowali to się przeciągnie bo cały dokument musi zostać 
przyjęty. 
 
Radny Wiesław Feliniak  odniósł się do wypowiedzi Starosty Włocławskiego, my jako mieszkańcy tej 
Gminy jesteśmy ludźmi mądrymi, staramy się chodzić na wybory, frekwencja jeżeli chodzi o wybory 
samorządowe jest nienajgorsza w naszym Powiecie. Jeżeli chodzi o ten chodnik w kierunku osiedla 
podobało mi się to co Pan powiedział, że ten projekt przekazany nam kilka dni temu i już po przetargu 
na materiały, my się dowiadujemy dosłownie w tej chwili. Nikt nas się nie pyta, mamy skromny 
budżet czy mamy na to pieniążki ale dobrze że musi przyjechać sam Pan Starosta żeby stwierdzić że ta 
decyzja pierwotna była bez sensu. Te pretensje nie są uważam skierowane bezpośrednio do nas jako 
Rady a idąc dalej źle zachował się Zarząd lub Dyrektor, że podjęli taka decyzję a nie inną. Jeżeli chodzi 
o ten odcinek przy straży czy tym odwodnieniu, pisaliśmy wnioski z komisji żeby Starostwo 
zaangażowało się w ten temat bo to jest ważne. Wystarczy powiedzieć że zalewa straż, ewentualnie 
jest wesele i czasami jest ciężko przejechać. Są to sprawy ważne. A dla mnie jako Radnego 
najważniejszą sprawą była przebudowa Alei Zwycięstwa na odcinku od Placu Kościuszki do 
skrzyżowania z ulicą Warneńczyka. Były wnioski z Komisji i Rady, Pan Starosta się zadeklarował tylko 
ten temat był zrobiony „po łepku”, tanimi kosztami. Wychodzi grupa mieszkańców którzy blokują 
nam inwestycje, my jako Rada ponawialiśmy te wnioski. Widać że macie te środki i jeżeli da się to 
przebudować tą drogę gruntownie. Zwęzić chodniki po obu stronach żeby nie było protestu 
mieszkańców. I tam było by potrzebne prawdziwe zaangażowanie mieszkańców. Jeżeli nikt się nie 
zwracał do Samorządu Mieszkańców w sprawie przebudowy Alei Zwycięstwa to myślę że powinni się 
zaangażować i powinien być jakiś odzew. Dla nas jako mieszkańców i wszystkich przyjezdnych to jest 
punkt strategiczny. I było pytanie na ostatniej sesji czy Powiat konsultuje z Urzędem inwestycje, 
żywym przykładem jest ten chodnik. Chcemy by współpraca między Radą Powiatu a nami i Urzędem 
była bliższa.  
Pani Jadwiga Fijałkowska zauważyła, iż Radny Feliniak ma rację. Jest kiepski przepływ informacji 
między Radą a Burmistrzem. Tak samo jest w kwestii dogadywania się co do inwestycji na naszym 
terenie, jeżeli Gmina partycypuje w czymś to wie co będzie robione ale czy Państwo jesteście dalej 
informowani to my już tego nie wiemy, bo to już nie jest naszym obowiązkiem jako Rady Powiatu. 
Jest organ który przekazuje informacje a jak jest z przepływem informacji na Państwa szczeblu to nie 
wiemy. W sprawie pozyskania nowych miejsc parkingowych chodzi o ruch jednokierunkowy w 
naszym miasteczku. W dzisiejszych czasach nie da się tego nie wprowadzić. Wszystkie małe 
miasteczka w skali kraju mają ruch jednokierunkowy, bo w ten sposób zyskuje się mnóstwo miejsc 
parkingowych bez nakładów finansowych. Prośba o przedyskutowanie ruchu jednokierunkowego. 
 
Radna Ewa Kwiatkowska w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej Fijałkowskiej wskazała, iż droga 
jednokierunkowa jest jednym z rozwiązań ale nie najlepszym. Tam się znajduje ZGK, który ma sprzęt 
jaki ma i musi tym sprzętem świadczyć usługi, jest stacja pogotowia ratunkowego, jest jeden ośrodek 
zdrowia, sklep, fryzjer, są zakłady usługowe. I kiedy te sprzęty zaczną jeździć wokół rynku i koło szkoły 
to nie jest rozwiązanie i jest tylko tymczasowe. Tam jest potrzebna ulica dwukierunkowa żeby 
Podgórze można było odciążyć i musi być jakiś przejazd gdyby się coś wydarzyło. Tam droga ma 
szersze chodniki niż cała jezdnia i jest możliwość przebudowania tej drogi.  
 



Radny Kazimierz Powietrzyński stwierdził, że po krótkim wyjeździe z Panem Starostą wie, że to co 
mówimy jest najprostsze ale nie zawsze dobre więc musimy się skupić na przebudowie i temat na 
dzisiaj należy zamknąć. 
 
Sołtys ze Strzyżek - Jerzy Szałański obserwując działalność Pana Starosty dotrzymuje on słowa. Mamy 
pomagać a nie pomagamy społeczeństwu. Nie należy robić tylko skrzyżowań bo tak ładnie wygląda. 
My jesteśmy temu winni że w sprawie Alei Zwycięstwa przyszła garstka ludzi i zastraszyła. Zaniedbane 
jest to od 30 lat.  
 
Radny Arkadiusz Koza – w kwestii partycypacji kosztów przy żwirowni drogi na Mstowo, nie wiem czy 
mówię w imieniu większości Radnych ale nie tędy droga aby pieniądze naszego samorządu były 
przekazywane na nielegalne i prywatne inwestycje żeby to naprawić. Czy my jako podatnicy tej gminy 
mamy prawo partycypować w kosztach naprawy i jego błędów. 
 
Starosta Włocławski – Kazimierz Kaca stwierdził, że to jest Państwa wola i rolą naszą jest zostawić ślad 
po sobie. I albo dzisiaj zrobimy pewne kierunki, zwróciłem się do was z prośbą i jestem w tej samej 
sytuacji co wy, my postawiliśmy tam barierki i co to dało. W mojej ocenie nie jest winny ani Burmistrz 
ani Starostwo. My walczymy 3 lata, sprawa jest przepisana z jednego właściciela na drugiego i tak w 
majestacie prawa można uciekać od wszystkiego. Problem jest i czy mamy go zostawić 
nierozwiązanym. Ja z Panem się zgadzam, tylko co mamy zrobić, uciec od tematu. W mojej ocenie 
podsypanie tego gruntu coś pomoże. Wiem jaka jest waga problemu ale nie możemy tego zostawić. 
Nie chcę się wypowiadać na temat tego Pana pod jego nieobecność. Mogę jedynie Państwa prosić ale 
nie będę przekonywał. Co do Alei Zwycięstwa to ja nie będę też szedł pod prąd jeżeli ludzie będą 
blokować. Też nie możemy  przeskoczyć pewnych rzeczy. Jeżeli będzie wola współpracy w przyszłej 
kadencji to ja nie uciekam od tematu. Starosta także przeprosił ,że do takiej sytuacji doszło w sprawie 
chodnika o której on nie wiedział ale to się zdarza jak się coś robi. W sprawie inwestycji na skalę 
powiatu też o wszystkich nie wie. Nie ma też Dyrektora Wiśniewskiego żeby wyciągać wnioski. 
Radna Jadwiga Fijałkowska poinformowała iż ten Pan podpisał się pod tym iż tym swoim sprzętem 
przesypie piasek w te najbardziej newralgiczne miejsca, i w rozmowie z Panem Burmistrzem 
stwierdził, iż kosztami było by tylko paliwo. On Pan Burmistrz i Starostwo dzielą się kosztami za 
paliwo tylko. Nie wiemy czy będzie to kwestia 2-3 tysięcy czy jeszcze dodatkowe koszty.  
Pan Małecki powiedział, że należy poprawić znaki zwłaszcza na Alei Zwycięstwa.  
Radny Wiesław Feliniak – w sprawie partycypacji kosztów to budżet Starostwa jest większy od 
budżetu naszej gminy i nic by się nie stało gdybyśmy troszkę mniejszą działkę dołożyli do tych 
kosztów. 
Starosta – Kazimierz Kaca ponownie powiedział iż tu nie chodzi o pieniądze ale o podjęcie szybkiej 
decyzji. Jeśli będzie wola samorządu to będzie nawet dla mnie bezpieczniejsze żebyśmy wspólnie 
szukali rozwiązania, bo kiedyś ktoś zapyta czy jest możliwość prawna. W majestacie prawa będzie 
trzeba się natrudzić by te środki opisać. Chodzi mi o decyzję jednej i drugiej strony że widzieliśmy 
konieczność a to co powiedział Pan wy ustalcie ile uważacie za stosowne dać.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała o dyżury Rzecznika Praw Konsumentów, dlaczego nie może 
dyżurować u nas. 
Starosta Włocławski – skoro jest wola to będzie ale po godzinach go wydeleguję ale żeby sobie 
wycieczek nie robił. Jeżeli będzie interesantów ponad 10 w skali tygodnia to nawet 2 razy w tygodniu 
będzie przyjeżdżał. Każda złotówka jest ważna, jeśli będzie zapotrzebowanie to ja go wydeleguję.  
 
Radny Powietrzyński po konsultacji z niektórymi członkami Komisji poprosił o wycofanie tej uchwały z 
porządku obrad. W związku z tym co mówiliśmy, w ciągu krótkiego czasu Pan Kierownik Grzybowski 
będzie przygotowywał kosztorys i wtedy my w ciągu 2 tygodni będziemy mięli Komisję Budżetową i za 
3 tygodnie jest sesja i wtedy wracamy z tą uchwałą.  



 
Radny Wiesław Feliniak – na komisji rolnej 19 maja 2011 roku na nasz wniosek była zaproszona 
przedstawicielka geodezji powiatowej Pani Urszula Runowska. Jako Komisja przedstawiliśmy swoje 
uwagi w sprawie zamieszania wywołanego aktualizacją powierzchni działek ewidencyjnych i 
budynków naszej gminy. Następstwem tego była sesja i na tą sesję przybyła Pani Grażyna 
Przybyszewska przedstawicielka powiatowej geodezji we Włocławku, występowała w imieniu Pani 
Naczelnik. Udzieliła ta Pani wyjaśnień w sprawie przeprowadzenia pomiarów geodezyjnych i 
przekazała ustalenia jakie były dokonane między Panią Naczelnik a Panią z Wydziału Ksiąg 
Wieczystych. Ustalono że geodezja będzie przekazywać do sądu zmiany wypisy i wyrysy i zmiany te 
będą z urzędu nanoszone i prostowane przez sąd. Może za pośrednictwem Pani Radnej Fijałkowskiej 
prosiłbym o informacje na najbliższą sesję bądź komisję czy w tej sprawie coś się dzieje. Co innego 
mamy w wypisie z rejestru gruntów a co innego w księgach wieczystych. 
 
Radny Arkadiusz Koza – modernizacja rejestru budynków i gruntów która była robiona, wykazy były 
robione do ksiąg wieczystych. Poszczególny rolnik który miał niezgodność mógł się udać ale za zmianę 
w księdze musiał zapłacić. Miało to być uporządkowane. 
Radny Feliniak poprosił o udzielenie informacji jak to wygląda. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie wniosek radnego Powietrzyńskiego o 
wycofanie uchwały w sprawie udzielenia pomocy dla Powiatu Włocławskiego przy wykonawstwie 
remontu chodnika przy drodze powiatowej nr 2929C Osiecz Wielki – Chodecz w miejscowości 
Chodeczek. Za wycofaniem uchwały było 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. Uchwała 
została wycofana jednogłośnie 14 głosami za. Projekt uchwały został skierowany do trzech Komisji, 
które go zaopiniują. 
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska podziękowała Panu Staroście za przybycie. 
Burmistrz Chodcza-Kazimierz Sawiński zapytał co dalej robimy w tym temacie, pomagamy czy nie. 
Radny Kazimierz Powietrzyński zaproponował by Rada podjęła uchwałę intencyjną z określeniem 
górnej granicy, w sprawie modernizacji drogi powiatowej na Mstowo. 
Starosta Włocławski – co miałem przekazać już przekazałem. Pan Burmistrz jest gospodarzem i już to 
z Państwem przedyskutuje, jeżeli będzie uchwała intencyjna to proszę o jak najszybsze 
poinformowanie. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zamknęła dyskusję. 
 
Ad. 3. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 
2014. 
 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi MiG Chodecz – Danucie Nowakowskiej, która 
udzieliła informacji w przedmiotowej sprawie. Uzasadnienie stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Kazimierz Powietrzyński poinformował, że opinia 
Komisji jest pozytywna. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. W związku z brakiem pytań ze strony radnych 
oraz gości Przewodnicząca zamknęła dyskusję.  
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLIV/218/14 została podjęta 14 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 4.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 



Przewodnicząca  Rady  Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza.  
Burmistrz Pan Kazimierz Sawiński  przedłożył sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami, 
od 17 czerwca do 30 czerwca, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
Przewodnicząca – Danuta Warszawska zapytała Burmistrza Chodcza co ze strategią. 
Burmistrz – Kazimierz Sawiński poinformował, iż dzisiaj ma przyjść porozumienie i poinformuje Radę 
jak już będzie. 
Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
 
Ad. 5.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Arkadiusz Koza poinformował, iż Komisja spotkała się w okresie 
międzysesyjnym jeden raz po południu w sprawie dalszej realizacji i wydania opinii z wykonania 
budżetu MiG Chodecz za 2013 rok. Komisja miała do wglądu protokół po kontroli RIO 
przeprowadzonej w tym roku. Protokół dotyczył w większości kontroli za rok 2012 i 3 kwartałów 2013 
roku. Nie braliśmy więc go zbytnio pod uwagę. W sprawach bieżących odnośnie Państwa Al.-Hosam 
wniosek jest do Pana Burmistrza o przedstawienie ostatecznej kwoty kosztów poniesionych przy 
sprawie związanej z nieruchomością ośrodka zdrowia Państwa Al.-Hosam. Komisja spotkała się dnia 
18 czerwca w sprawie wydania opinii, która będzie odczytana w dalszym etapie i Komisja wnioskuje o 
nieudzielenie absolutorium Burmistrzowi Chodcza w sprawie wykonania budżetu za rok 2013. 
W zastępstwie Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów- Kazimierz Powietrzyński poinformował 
iż Komisja odbyła jedno posiedzenie 26 czerwca. Posiedzenie dotyczyło opinii z wykonania budżetu, 
sprawa tych 2 chodników, i w sprawie budżetu opinia pozytywna. 
Przewodniczący komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej – Wiesław Feliniak poinformował iż 
Komisja spotykała się w dniu 24 czerwca. Tematyka dotyczyła odkrzaczanie poboczy i rowów przy 
drogach gminnych, opinia w sprawie budowy chodników, oraz sprawa pisma od Pana Cendrowskiego, 
która wychodzi poza nasze kompetencje.  
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska - Jerzy Stempczyński poinformował, iż 
Komisja odbyła posiedzenie 23 czerwca. Tematem było zaopiniowanie uchwały dotyczącej cen za 
wodę i odprowadzenie ścieków z terenu naszej gminy. Chcemy by te ceny obowiązywały do końca 
roku i opinia jest pozytywna. Zajmowaliśmy się też przygotowaniem do sezonu letniego i sprawą 
kąpieliska a także sprawą chodnika. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdrowia Kultury i Sportu Grażyna Wilińska poinformowała, iż 
Komisja nie spotykała się w okresie międzysesyjnym. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję.  
Przewodnicząca udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza w celu udzielenia odpowiedzi. 
Pan Eugeniusz Nowakowski odpowiedział na wnioski Komisji Rewizyjnej. W sprawie drogi na 
Brzyszewo, obręb Wola Adamowa, rozgraniczająca grunty Pana Grzanki i Pana Świerczyńskiego 
trudno cokolwiek nowego powiedzieć, wykonania wyroku dokonał geodeta zgodnie z orzeczeniem 
sądu, są na to dokumenty i zdjęcia. Te słupki było umieszczone w odpowiednim miejscu. Dlaczego ich 
teraz nie ma trudno nam to określić i pozostaje skierować to do organów ścigania. Kolejna sprawa 
dotycząca tych samych Panów, zostało wydane postanowienie o nałożeniu grzywny która zostanie 
skierowana do komornika w celu wyegzekwowania. W kwestii oświetlenia i równego traktowania wsi 
i miasta to na ostatniej Komisji była dyskusja i postanowienie utrzymania status quo i powrót do 
tematu we wrześniu. W odpowiedzi na wnioski Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska z 
posiedzenia 9 czerwca 2014r. w sprawie podjęcia jakichkolwiek działań w kwestii ulicy Sadowej, na 
obecnym etapie projektantka robi rozeznanie co do możliwości podprowadzenia wody i wtedy w 
zależności od możliwości finansowych podjęte zostaną stosowne decyzje. Czy to będzie równanie 
istniejących płyt czy inne rozwiązania techniczne zobaczymy. Jeśli chodzi o odkrzaczanie to taka 
prośba tylko by sołtysi te najbardziej niebezpieczne miejsca wskazali na swoim sołectwie i składać na 



sekretariat. Trudno jednoznacznie określić koszty, dlatego żadna z firm nie chciała rozmawiać na ten 
temat.  
 
Pan Jerzy Bontal udzielił odpowiedzi na wnioski. W sprawie częściowego remontu wiatraka, kwota 
kapitalnego remontu to 124 tys. zł, był fachowiec i przedstawił kosztorys. Rozmawiałem z 
konserwatorem zabytków i ten obiekt nie jest wpisany na listę natomiast jest objęty nadzorem 
konserwatorskim. Każda praca, nawet najmniejsza jaką chcemy zrobić wymaga uzgodnienia. Projekt 
ulicy sadowej jest z 1996 roku, co nie odpowiada stanowi aktualnemu. Projektantka ma 2 wersje, że 
to ma być pieszo-jezdnia by móc poszerzyć o pas zielony na który spływała by woda. Będziemy to 
konsultować. W sprawie czynszów za lokale wskazała że za tą część budynków za które odpowiada 
Komunalka to pan Grzybowski odpowie, tam gdzie Gmina to jeżeli chodzi o użytkowanie wieczyste to 
daliśmy cały wykaz, nawet imienny, to jest aktualne i obowiązujące. Jeżeli chodzi o dzierżawę mienia 
komunalnego to jest tylko 5 umów z rolnikami na tak zwane mienie gminne. Te naliczania są robione 
co pół roku, według cen żyta ogłoszonych przez GUS. Czynsze mieszkalne w mieszkaniach wiejskich 
od lat 20 ludzie nie płacą żadnych opłat. Ówczesny Burmistrz zdecydował, że zwolniono ich z opłat za 
wykonanie remontów na własny koszt. Teraz trzeba iść komisyjnie i odmierzyć te mieszkania, każdy 
musi podpisać protokół i trzeba zawrzeć nowe umowy najmu. Sam nie jestem w stanie tego zrobić. 
 
Radny Arkadiusz Koza odczytał wniosek komisji Rewizyjnej o przygotowanie dokumentów, to co 
dostaliśmy nie mogę tego zakwalifikować jako to o co prosiliśmy, to nie jest treść tego co Komisja 
żądała.  
Radna Grażyna Wilińska – Pan Bontal czytał o tym wiatraku i jedna rzecz mnie niepokoi, całego 
wiatraka wyremontować nie można ale jak Pan słusznie zauważył jest dach który przecieka a w 
środku podłoga jeszcze jest dobra boazeria też i będzie to samo co na ulicy Ogrodowej. Czy w związku 
z tym można wystąpić do konserwatora o wyrażenie zgody na przynajmniej zabezpieczenie dachu. 
Pan Jerzy Bontal odpowiedział, iż występując do konserwatora najpierw trzeba mieć projekt nawet na 
jakiś remont cząstkowy. 
Radna Wilińska zauważyła że chodzi jedynie o zabezpieczenie tego dachu żeby woda nie leciała, o 
jakich kwotach mówimy jeżeli jest już projekt. 
Przewodnicząca Rady miejskiej poprosiła Pana Bontala o pisemne poinformowanie jak możemy zrobić 
o jakich kosztach mówimy. 
Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
 
Ad. 6.   Podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania finansowego wraz  ze 
sprawozdaniem   wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2013 oraz  nieudzielenia   
Burmistrzowi  Chodcza  absolutorium z tytułu wykonania  budżetu za 2013 rok.    
 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Skarbnikowi MiG Chodecz – Danucie Nowakowskiej, 
która udzieliła informacji w przedmiotowej sprawie. Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z 
wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za rok 2013 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Skarbnik MiG Chodecz odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Miasta i Gminy Chodecz, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Skarbnik M i G Chodecz-Danuta Nowakowska przedłożyła informację o stanie mienia  komunalnego 
co stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Arkadiusz Koza przedstawił opinię  Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej dotyczącą wykonania budżetu  oraz uchwałę  Komisji Rewizyjnej z dnia 18 czerwca 2014 
roku w sprawie  wniosku o nieudzielenie absolutorium dla Burmistrza Chodcza za rok 2013, co 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
Radna Grażyna Wilińska odczytała opinię  Regionalnej Izby Obrachunkowej  o wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Chodczu, co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 



 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Chodczu otworzyła dyskusję.  
 
Radny Wiesław Feliniak wskazał, iż mamy podważanie się dwóch organów RIO oraz naszej Komisji 
Rewizyjnej. Regionalna jest dla mnie większym autorytetem z całym szacunkiem dla kolegów z 
Komisji Rewizyjnej jeżeli chodzi o fakty z wykonania budżetu i dyscyplinę finansową. To co przeczytała 
Radna Wilińska oni twierdzą stanowczo to co nasza Komisja Rewizyjne wnioskowała nie jest 
uzasadnione do końca i w świetle obowiązującego prawa nie jest do końca tak jak powinno być. 
Moim zdanie są same minusy, nikt nie zauważył że w ciągu tego roku budżetowego do Gminy 
wpłynęło na przykład 850 tys. za które jest zrobione ponad 5 kilometrów dróg. Jeżeli mięliśmy zrobić 
coś i głosować przeciwko absolutorium zrobiliśmy to w zeszłym roku, obniżyliśmy pensję 
Burmistrzowi, taki był przywilej Rady i wtedy powinniśmy zdecydować o tym aby było 
przeprowadzone referendum i niech mieszkańcy ocenią co tutaj się dzieje. Tutaj Regionalna 
zaznaczyła czy jest ta współpraca między nami czy jej nie ma i gołym okiem widać że jej nie ma. 
Jestem za udzieleniem absolutorium bo to nic nie zmieni. 
Radna Grażyna Wilińska zapytała o zaległości Gminy które wzrosły znacząco do kwoty 1 972 823 zł 
wobec 713 181 zł na koniec poprzedniego roku budżetowego, czyli te 1 200 tys. jakieś to są zaległości 
i z czego wynoszą. I te 500 tys. mi tu brakuje w podatkowych i czy planując budżet te 500 tys. gdzieś 
zginęło. Drugie pytanie o stanie mienia komunalnego, czy w ciągu ostatnich lat żaden komputer nie 
został zakupiony, czy żaden się nie zepsuł który już był na stanie i nie został zdjęty z mienia 
komunalnego. 
Skarbnik Miasta i gminy Chodecz odpowiedziała na pytanie odnośnie zobowiązań. W sprawozdaniu za 
rok 2012 nie zostało uwzględnione zobowiązania wobec budżetu Państwa, są to zaległości stanowiące 
dłużników alimentacyjnych, są to zaległości wobec budżetu Państwa , nie wobec Gminy, one muszą 
być razem. Jest to kwota 1 209 222 zł. Tak jak przedstawiałam w sprawozdaniu zaległości jeżeli chodzi 
o podatki wzrosły w osobach prawnych o 10 tys. natomiast od osób fizycznych zaległości zmalały o 
19 400 zł. Jeśli chodzi o mienie komunalne to mięliśmy kontrolę z RIO na początku roku 2014 i nie 
stwierdziła nieprawidłowości, Jeśli chodzi o komputery które były zakupione na początku pracują te 
komputery, jeśli są na innych stanowiskach przenoszone są mniej zaangażowane ale niestety są.  
 
Radny Wiesław Feliniak – w jednym i drugim uzasadnieniu skutki obniżenia górnych stawek 
podatkowych jak to się ma do tego co robi Burmistrz z podatkami, my jako Rada ustalamy wysokość 
podatków i ustalamy ich obniżanie, granicę o ile można obniżyć. Jeżeli chodzi o podatek od 
działalności to jest on na górnym poziomie i nie ma nad czym dyskutować, podatek rolny stawka jest 
jaka jest i my jako Rada mamy wyłącznie wpływ na to jaki ten podatek będzie. Ten podatek nie zbawi 
naszej Gminy a z drugiej strony są zalecenia, że budżet nasz skonstruowany tak że jako Gmina mamy 
najwyższe ulgi a sami je stosujemy.  
 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska zamknęła dyskusję. 
Przewodnicząca poinformowała, iż uchwała zapada zwykłą większością głosów zgodnie z art. 14 o 
Samorządzie Gminnym. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 6 radnych, przeciw - 5, 
wstrzymało - 3. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLIV/219/14 została podjęta 6 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej. 
 
Przewodnicząca Rady miejskiej poprosiła o podanie składu osobowego Komisji Skrutacyjnej. 



Radny Kazimierz Powietrzyński wskazał na Radną Ewę Kwiatkowską. Radna Ewa Kwiatkowska 
wyraziła zgodę. W skład Komisji wyznaczono także Radnego Jerzego Stempczyńskiego oraz Radnego 
Jarosława Grabczyńskiego, którzy również wyrazili zgodę. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej – Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 14 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 0. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr XLIV/220/14 została podjęta 14 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o ukonstytuowanie się tej powołanej Komisji. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała żeby Komisja Skrutacyjna podkreśliła że to jest w sprawie 
nieudzielenia Burmistrzowi Chodcza absolutorium, taki był wniosek Komisji Rewizyjnej, jak i o 
przedstawienie że bezwzględną większością głosów jest głosowanie absolutoryjne oraz odnotowanie 
to w protokole.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedstawienie kto jest Przewodniczącym Komisji 
Skrutacyjnej oraz o przedstawienie jak wygląda głosowanie większością głosów. 
Radna Ewa Kwiatkowska poinformowała iż Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej jest Ewa 
Kwiatkowska a członkami Stempczyński  Jerzy  i  Grabczyński  Jarosław. Przewodnicząca Komisji 
Skrutacyjnej poinformowała, iż na sali obecnych jest 14 radnych, głosowanie odbywa się bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Z 15 osobowego składu bezwzględna większość to 8 
osób.  
Radna Ewa Kwiatkowska odczytała projekt uchwały w sprawie  nieudzielenia Burmistrzowi Chodcza  
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok i poddała uchwałę pod głosowanie. 
 Za głosowało 6 radnych, przeciw - 5, wstrzymało - 3. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła iż w 
wyniku głosowania  powyższa uchwała jest wirtualną uchwałą,  ponieważ nie rozstrzygnęła  i nie 
określiła stanowiska Rady co do  nieudzielenia bądź udzielenia absolutorium dla  Burmistrza Chodcza  
za wykonanie budżetu za  rok 2013.  
 
Ad. 7.  Uchwała w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie  ścieków. 
 
Informację w przedmiotowej sprawie  przedłożył Pan Henryk Grzybowski – Kierownik ZGK w Chodczu 
co stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska – Jerzy Stempczyński wyraził pozytywną 
opinię Komisji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusję. 
W związku z brakiem pytań ze strony Radnych oraz gości Przewodnicząca zamknęła dyskusję. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało 13 radnych, przeciw - 0, 
wstrzymało - 0. Na Sali był nieobecny radny Zbigniew Szymurski. Stwierdziła, że powyższa uchwała Nr 
XLIV/221/14  została podjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 8.   Interpelacje i  zapytania radnych. 
 
Przewodnicząca  Danuta Warszawska zapytała Pana Eugeniusza Nowakowskiego co dzieje się z 
gruzem, pojawia się i znika, czy będzie. 
Pan Eugeniusz Nowakowski odpowiedział, iż nie pojawia się i nie znika. Można to było zrobić w 
kwietniu po cenach mniej korzystnych, pojawiają się teraz propozycje i dużo gorsze. Byliśmy z Panem 
Biernackim w Brześciu i nie było to najciekawsze. W tej chwili jest kilka ofert które należy rozpatrzyć. 



Przewodnicząca zapytała kiedy możemy się spodziewać tego gruzu. 
Pan Eugeniusz Nowakowski stwierdził, iż to będzie w lipcu, nie było mowy że po trzecim maja. 
Mogliśmy wozić z Brześcia a teraz są na pewno ciekawsze oferty. 
Radny Winiecki zapytał kiedy będzie uzupełniona  droga na Psarach. 
Przewodnicząca wskazała, iż podobna sytuacja jest w Cettach, jak się jedzie na cmentarz. 
Radna Ewa Kwiatkowska zauważyła że tablice na sołectwach są w większości spróchniałe i wymagają 
naprawy, i to dobrze nie świadczy o sołtysie ani o Gminie ani o każdym z nas. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała co z funduszami sołeckimi. 
Burmistrz Chodcza – Kazimierz Sawiński odpowiedział, iż musimy złożyć uchwałę odnośnie 
opracowania strategii, musimy się poradzić jak to zrobić fachowo. 
Przewodnicząca zauważyła, że do końca lipca sołtysi muszą zrobić zebrania. 
Radny Jerzy Stempczyński przypomniała wniosek mieszkańców sołectwa Mstowo w sprawie świetlicy 
i chciał zapytać co w tej sprawie wiadomo. 
Pan Jerzy Bontal wyjaśnił, iż okazuje się że tam jest problem nie tylko własności gruntów ale i granic. 
Kiedy ta świetlica powstawała to była po naszemu „na dziko”. Teraz są już mapy i ustalone granice i 
teraz wiemy jak ten budynek stoi i jest to zalegalizowane. Teraz wystąpimy do Agencji ponownie żeby 
dawali tą działeczkę.  
Przewodnicząca zauważyła że na dzień dzisiejszy stoimy w miejscu. 
Pan Bontal stwierdził, iż mamy sprawę załatwioną granic i budynku, stan prawny. 
Pan Bohdan Kluzik poruszył sprawę stadionu, czy będzie ten kawałek dachu i co z budynkiem po 
zlewni w Woli Adamowej. 
Pan Jerzy Bontal odpowiedział w sprawie stadionu z Panem Grzybowskim są już ustalenia co do 
remontu, robił chodnik więc ludzi nie miał, pomiary zrobił i na dniach przystępuje do remontu. 
Dostaliśmy odmowną decyzję z Ministerstwa Sportu, iż są ważniejsze obiekty do wykonania niż to. W 
związku z brakiem funduszy robimy tylko ten fragment uszkodzony. Jeśli chodzi o Wolę Adamową to 
złożony jest wniosek do Marszałka, przeszedł on wszelkie wstępne wymogi, czekamy na ostateczną 
decyzję Marszałka o przyznanie. Złożyliśmy też wniosek do Starosty o usunięcie wszystkich topoli, one 
wszystkie są pochylone na ten budynek. Problem jest że do końca roku trzeba będzie się rozliczyć z 
tych funduszy. 
Radny Bohdan Kluzik zapytał czy jest możliwość że dożynki będą na stadionie. 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż wniosek poszedł na estradę i boi się że jak przeniesiemy to nie 
dostaniemy żadnych pieniędzy. 
Radna Grażyna Wilińska zapytała czy został złożony wniosek na dożynki. 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że mamy podpisaną umowę. 
Radny Kazimierz Powietrzyński zwrócił się z prośbą w imieniu swoim i mieszkańców z Łodzi i Zgierza o 
plany sytuacyjne terenów rekreacyjnych. Ta tablica na Mstowie już się rozsypuje. Chętnie z kimś 
podjadę i zobaczymy jak to zrobił wójt Boniewa, jest ładny plan sytuacyjny. Mamy policję z Kowala 
która jedzie na Gawin około 40 minut i nie ma szans nigdzie trafić. 
Radny Jerzy Stempczyński wskazał, iż chodzi o ten dach, przegłosowaliśmy zmiany do budżetu, że to 
ma kosztować 50 tys. i czy ten kawałek ma tyle kosztować. 
 
Ad. 9.   Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Radna Grażyna Wilińska poinformowała, że jest dużo projektów unijnych dla młodych rolników. Żeby 
takie dotacje otrzymać trzeba mieć skończone uprawnienia rolnicze i wychodząc naprzeciw 
oczekiwaniom w szkole na ulicy Kaliskiej otwieramy kwalifikacje R3-prowadzenie produkcji rolniczej. 
Ukończenie tego kursu daje uprawnienia do pozyskiwania funduszy unijnych. 
Przewodnicząca poinformowała, iż 6 lipca mamy piknik w Zbijewie, Bractwo Miłośników Ziemi 
Chodeckiej oraz KGW bardzo się angażują i serdecznie zapraszamy. 
  
 



Ad. 10.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Przewodnicząca zakończyła obrady sesji Rady Miejskiej w Chodczu  wypowiadając słowa  „ zamykam  
obrady dzisiejszej sesji .„ 
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Rady Miejskiej 

 
Danuta Warszawska 

 

 


